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POČTVRTÉ ZA KNIHAMI DO LÁZNÍ

Čtvrtý ročník festivalu autorských čtení Kniha v lázni se 
letos znova odehraje v lázeňských městečkách – Velkých 
Losinách, Sobotíně, Bludově, v synagoze v Lošticích  
a Městské knihovně T. G. Masaryka v Šumperku. A opět 
se „naživo“ setkají spisovatelky a spisovatelé se svými  
čtenáři na krásných místech – v lázních, ve dvou zámcích, 
knihovně, v mateřské školce, roubeném kostelíku, ale  
i v synagoze.
 Festival bude probíhat jako v minulých letech druhý 
červencový týden od 8.7. do 12.7. a obohatí letní  
lázeňskou sezónu o kvalitní literaturu a možnost  
poslechnout si ji naživo, v zajímavém prostředí. 
 Letos na čtenáře čeká, jako každý rok, novinka  
a překvapení – a to čtení autorky, která přijede  
ze sousedního Slovenska. Jmenuje se Ivana Gibová  
a v loňském roce získala za svou knihu Babička©  

nejvýznamnější slovenskou literární cenu Anasoft  
litera. Festival Kniha v lázni už několik let ukazuje, že  
o literární čtení českých autorů je v našem kraji zájem,  
a proto jsme se odvážili rozšířit festivalové obzory  
a pozvat někoho z cizí země, ale někoho, komu budeme 
dobře rozumět. A jsme moc rádi, že to bude právě tato 
slovenská autorka, jejíž knihu si mohou čtenáři přečíst 
také v češtině. Dalším autorem bude oblíbený spisovatel,  
básník a herec, Miloň Čepelka, který bude číst svou  
poezii a povídky. Představí se také spisovatelka  
a psychoterapeutka Iva Hadj Moussa, autorka úspěšných  
románů Havířovina nebo Těžké duše. Svou novinku  
Holčička ze známky letos představí spisovatelka románů  
a knih pro děti žijící ve Velkých Losinách, Markéta  
Pilátová. Těšit se můžete také na společné čtení všech 
autorů na zámku v Sobotíně. Autoři budou mluvit nejen  

- pokračování na str. 2 -
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 o svých knihách, ale také o svých oblíbených  
talismanech. Další festivalovou novinkou je kreativní  
dílna „živého psaní“ určená pro veřejnost a všechny  
zájemce o naslouchání a psaní příběhů, kterou povede  
Markéta Pilátová v synagoze v Lošticích.
 Přijďte se už počtvrté naložit do životodárné  
a povzbuzující lázně plné literatury! Můžete při tom potkat 
v krásném prostředí spoustu krásných knih a jejich autorů. 
Živé literatury není nikdy dost a v létě chutná báječně.

Markéta Pilátová

ODEČTY VODOMĚRŮ

KOMPOSTÉRY Z DOTACE OPŽP PRO OBČANY

Vážení občané,
blíží se nám zase po roce odečty vodoměrů. Dávám pro 
lepší srozumitelnost na vědomí několik informací, neboť 
se každoročně potýkáme s problémy při hlášení stavů.
1. Stavy vodoměrů je třeba hlásit pouze v případě, že 

máte vlastní studnu pro spotřebu v domácnosti, nebo 
podružný vodoměr pro zalévání zahrady, či napouštění 
bazénu a voda nejde do kanalizace.

2. Stavy vodoměrů hlásíte pouze v případě, že neplatíte 
na základě paušálu.

3. Stavy vodoměrů hlásíte v době, kdy probíhají odečty 
od ŠPVS – měsíc červenec.

4. Stavy hlásíte na stránkách obce do aktivní aplikace, do 
e-mailu – berka@ou.bludov.cz, v kanceláři č. 8, nebo 
sms na číslo 733 534 891

5. Vyberte prosím jen jednu z výše uvedených variant  
a stavy vodoměrů nehlaste duplicitně. 

Děkuji za vaši spolupráci
Bc. Jaromír Berka

Obecní úřad Bludov informuje všechny občany, kteří 
požádali o kompostér v rámci dotace OPŽP, že dotace na 
kompostéry byla schválena. 
 Začátkem června 2025 proběhlo výběrové řízení na 
dodavatele kompostérů. Dodání kompostérů na obec 
proběhne během měsíce července 2025. 
 Kompostéry se budou občanům vydávat v budově  
místa zpětného odběru („sběrný dvůr“) nad zámkem  
po podpisu Smlouvy o výpůjčce. Znění této smlouvy  
si můžete přečíst na webových stránkách obce v sekci 
„Odpadové hospodářství“ během začátku července.  
Do smlouvy je zapotřebí uvést adresu umístění  
kompostéru s číslem pozemkové parcely, proto si tyto  
informace zjistěte před vyzvednutím kompostéru.  
Smlouva o výpůjčce bude uzavírána na dobu určitou  
(tj. na 5 let po dobu udržitelnosti dotace), kdy se po 
uplynutí této doby automaticky stanete vlastníkem  
tohoto kompostéru.
 Dny a hodiny pro vydávání kompostérů se budou 
průběžně hlásit místním rozhlasem nebo budou vyvěšeny 
na webových stránkách obce. Bude se jednat o dopolední 

členové HONEBNÍHO SPOLEČENSTVA 
mají občerstvení ZDARMA.

ÉÉ
na chatu do Vlčího dolu,

které se koná 

v sobotu 23. srpna 2025 
od 12 hodin

MYSLIVECKÉ SPECIALITY 

BOHATÉ OBČERSTVENÍ

MYSLIVECKÁ TOMBOLA

ATRAKCE PRO DĚTI

Na setkání se širokou veřejností 

se těší bludovští myslivci.

Myslivecký spolek 
“Hubert Bludov”

Vás zve na

MYSLIVECKÉ
ODPOLEDNE

i odpolední hodiny. 
 Pokud byste již o kompostér 
 neměli zájem, nahlaste tuto 
skutečnost paní Šoupalové, aby 
bylo možné oslovit další zájemce 
o kompostéry. 
 Tato akce je určena pouze 
občanům, kteří si o kompostér 
zažádali v roce 2024, vydávání 
bude kontrolováno na základě 
zaslaných žádostí.

Lucie Šoupalová, OÚ Bludov

- dokončení ze str. 1 -
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NOVÁ DVOJICE V ČELE NEJVĚTŠÍHO BLUDOVSKÉHO PODNIKU – Bludovská a.s. 
Ing. Lukáš Urban a Ing. Maxmilián Ščambura 
ROZHOVORY SE ZAJÍMAVÝMI LIDMI Z BLUDOVA ČI S BLUDOVEM SPOJENÝMI XV.

Leckdo si toho možná nevšiml, nicméně největší bludovská 
firma – zemědělská Bludovská a.s. – má už rok nové  
vedení. A je to téměř revoluční změna. Po dvou předsedech 
porevoluční éry – Františku Březinovi (do 2006)  
a Ing. Františku Snášelovi (2006 – 2024) už neřídí  
Bludovskou silný jednotlivec, ale dvojice: Lukáš Urban  
a Maxmilián Ščambura. Jde současně o generační  
výměnu – Lukášovi bylo letos 35 let, Maxmiliánovi bude 30.
 
Lukáši a Maxi, jak byste se čtenářům Bludovanu 
sami krátce představili?
LU: Obyčejný kluk z vesnice, který si jde za svým cílem. 
V Bludovské a.s. pracuji již třináctým rokem, kdy jsem 
začínal úplně bez praxe na pozici pozemkového referenta. 
Prakticky jsem si prošel vším od úplného začátku  
a vypracoval jsem se během let až na tuto pozici. Myslím 
si, že  mě to posílilo a mohu z těchto zkušeností čerpat  
i do budoucna. 
MŠ: Mladý chlapec ze statku, který si chtěl rozvíjet své 
zemědělské vlastnosti a dovednosti. V Bludovské a.s. jsem 
začal jako praktikant při vysoké škole, nastoupil jsem 
ihned po úspěšném složení státních závěrečných zkoušek. 

Jste oba zemědělští inženýři. 
Jak probíhalo vaše vzdělávání?
LU: Alma mater – Česká zemědělská univerzita Praha – 
Provozně ekonomická fakulta PEF. Nicméně nejvíce  
zkušeností, znalostí a nadhledu jsem získal během  
dosavadních pracovních zkušeností. 
MŠ: Alma mater – Mendelova univerzita v Brně –  
Agronomická fakulta. Již během studia vysoké školy jsem 
aktivně chodil do provozu rostlinné výroby v Bludově. 

Jak se stalo, že jeden Sudkovák a jeden z Vojtíškova, 
jste kdysi začali pracovat v Bludovské a.s.?
LU: Tím, že pocházím z vesnice, jsem byl prakticky od 
malička spjat se zemědělstvím, následně jsem v období 
školních prázdnin brigádničil v Bludovské, takže jsem si 
zřejmě vytvořil vztah. Může to působit jako klišé, ale je 
možné, že to mám v genech, můj dědeček působil jako 
předseda tehdejšího Zemědělského družstva Ruda nad 
Moravou a byl členem ZOD Bludov, také působil ve  
statutárních orgánech Bludovské a.s.
MŠ: Bludovskou a.s. jsem si vybral již ve svých mladých 
letech, kdy jsem pozoroval moderní zemědělskou  
techniku v okolí Bludova. Poté se stačilo přihlásit se na 
odbornou praxi, kde jsem ukázal svůj zájem o zemědělství 
jako takové, a následně dokončit vysokou školu. Pak jsem 
byl přijat na pozici agronoma. 

Věřím, že téměř všichni Bludováci vědí, že Bludovská a.s. 
je vlastně pokračovatelem někdejšího JZD Bludov.  
Ne každý ale asi tuší, o jak velký podnik vlastně jde, 
na kolika hektarech hospodaří, kolik má zaměstnanců, 
kolik a jakých provozů. Možná i zkuste vysvětlit, které 
všechny podniky do celého koncernu patří.
 Zemědělská společnost Bludovská a.s. obhospodařuje 
téměř 2500 ha orné půdy v okrese Šumperk. V současné 
době zaměstnáváme zhruba 80 zaměstnanců. Mateřským 
podnikem je historicky ZOD Bludov, dceřinými  
společnostmi pak Agroodbyt Bludovsko, s.r.o. se sídlem  
v Bludově, a Hrado a.s. se sídlem v Hrabišíně, které  
hospodaří v režimu ekologického zemědělství především 
na trvalých travních porostech o celkové výměře zhruba 
1800 ha. 
 V rámci provozu rostlinné výroby je středisko Bludov 
nad zámkem RV a mechanizace. Dalším střediskem  
v Bludově je správní budova, kde se rovněž nachází  
jatky a obchod. V rámci celé živočišné výroby máme 
hlavní středisko chovu skotu v Chromči, odchov mladého 
dobytka v Sudkově, chov nosnic provozujeme ve  
středisku Třemešek a chov prasat pak v Hrabišíně.  
Ustájení zimoviště pro krávy bez tržní produkce mléka 
se nacházejí v Bludově, na Bludovečku, Dolních  
Studénkách, Třemešku, Hrabišíně, Dlouhomilově  
a Benkově.    
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Představujete velkou, nejen generační změnu. Po 
dvou předchozích polistopadových předsedech nevede  
Bludovskou a.s. jednotlivec, ale dvojice. Proč jste  
k tomu přistoupili a jak máte rozdělenou práci?
Není v silách jednoho člověka obsáhnout a rozumět  
všemu. V naší společnosti je to dáno především komplex-
ností a rozmanitostí jednotlivých úseků. Zabýváme se 
smíšenou zemědělskou prvovýrobou, kdy mimo klasické  
rostlinné výroby a mechanizace, chováme v rámci  
živočišné výroby skot, prasata a nosnice. K tomu navíc 
jatky a obchod. V dnešní době, kdy se zemědělským  
prvovýrobcům zpřísňují a omezují pravidla, je důležité  
dělat každý úsek na 100 %. Proto je logické si to rozdělit, 
přesto nejde o jednotlivce, je nás širší okruh lidí, kde  
se domlouváme na společných cílech a postupech.  
Kdybychom šli do důsledku, ze zákona nese odpovědnost 
celé představenstvo naší společnosti. 

Co je dnes největší výzvou, před kterou Bludovská a.s. 
stojí?
LU: V současné době investiční projekt „Modernizace 
haly pro nosnice Třemešek“, ke konci roku 2026 končí 
na základě nařízení a legislativy EU a ČR chov nosnic  
v obohacených klecích, nyní probíhá výstavba nové haly 
a technologie chovu nosnic ve voliérovém typu. Výše  
investice představuje zhruba 20 milionů korun. Máme  
přislíbenou dotaci ze SZIF v rámci Programu rozvoje 
venkova 2023–2027. Bylo zapotřebí vyřízení stavebního  
povolení a veškeré zadávací dokumentace včetně  
výběrového řízení. Do budoucna bychom chtěli navíc  
zrekonstruovat na novou technologii i stávající halu,  
protože v rámci nového chovu ve voliérách dojde ke  
snížení kapacity a následné produkce o 20 %. Můžu vám 
říct, že nás to stálo již několik bezesných nocí, a to jsme 
prakticky na začátku. Takhle velký a zásadní projekt já 
nepamatuji. Je zde mnoho neznámých a těžko odhadovat 
situaci na trhu vajec po roce 2026.
MŠ: Z důvodu stále zpřísňujících se legislativních  
podmínek hospodaření a kvůli častějším výkyvům počasí 
způsobených klimatickou změnou, jsme nuceni se stále 
častěji přizpůsobovat těmto vlivům. I proto jsme v rámci 
modernizace technického a strojového parku rostlinné  
výroby schopni využít nové technologie precizního  
zemědělství. Příkladem může být variabilní aplikace  
hnojiv, kdy vycházíme z aktuálních družicových snímků, 
na základě kterých probíhá hnojení jednotlivých částí polí. 
V praxi to znamená, že více hnojiva je aplikováno na  
porosty s větším potenciálem (hustší porost, odnože, větší 
počet jedinců) a naopak. Tím dochází k efektivnosti  
využití hnojiv a jejich úspoře.

Z čeho máte v práci největší radost?
LU: Samozřejmě, když nám povede a zúročí se námi  
vynaložené úsilí. V rámci nějakého společného splněného 
záměru, obchodu apod. 
MŠ: Největší radostí jsou skvělé výsledky kvalitních  
a vysokých produkcí jednotlivých středisek.

Vím, že Bludovská a.s. nabízí i některé novinky. 
Můžete je představit?
Konkrétně v oblasti rozšířeného sortimentu družstevní 
prodejny a jatek. Naše nabídka zahrnuje široký sortiment 
čerstvého hovězího a vepřového masa, které dodáváme 
přímo z našich jatek. Jedná se o unikátní uzenářské  
a zabíjačkové speciality, jako je tlačenka, jitrnice, sádlo  
a škvarková pomazánka.
 Kromě toho nabízíme vlastní výrobu domácích  
knedlíků a čerstvá vejce přímo z našeho chovu. Okrajově 
se zabýváme mléčnými výrobky, máme automat na mléko, 
které pochází z našeho vlastního chovu. Chtěli bychom 
postupně rozvíjet nabídku mléčných produktů. Podařilo  
se nám v letošním roce získat označení Regionální  
potraviny za masný výrobek tlačenky. 

Řeknete nám i něco o své rodině?
LU: Pocházím z vedlejší vesnice Sudkov, nyní bydlím již 
šestým rokem v Novém Malíně, jsem ženatý, dcera chodí 
do MŠ Nový Malín. Rodina je pro mě na prvním místě, 
i když jsem si vědom toho, že to nemají se mnou občas 
jednoduché. 
MŠ: Své rodině a blízkému okolí bych chtěl nejvíce  
poděkovat za toleranci a podporu při vykonávané funkci. 

Co se vám vybaví, když se řekne Bludov?
LU: Především lázeňství, nicméně v posledních letech 
Bludovská a.s., náš zaměstnavatel.  
MŠ: Jakožto fotbalistovi se mi jako první vybaví místní 
fotbalový tým. Každopádně nyní je pro mě Bludov  
srdcová záležitost. 

Jaké je vaše oblíbené místo v Bludově či v jeho okolí? 
Přímo v Bludově si oba vybavíme Brusnou, kde je krásný 
výhled do okolí, i když ráz krajiny nyní trochu utrpěl  
výstavbou obchvatu.  

Co byste popřáli/vzkázali Bludovu a Bludovákům?
Aby měli s námi trpělivost a pochopení, hlavně přes  
hlavní letní sezónu v průběhu žní, kdy je zvýšený pohyb 
zemědělské techniky na silnicích a jejich okolí. Obecně 
se snažíme s jednotlivými obcemi dobře vycházet  
a spolupracovat.

Děkuji moc za vaše odpovědi. Přeji vám i celé Bludovské, 
ať se vám daří. Ať se v létě vydaří žně. A díky celé  
Bludovské za to, jak moc pro Bludov znamenáte.

Stanislav Balík ml.
foto: Lucie Navrátilová



D O V O L E N Á 
v Kulturním domě Bludov

21.7.  – 1.8.2025

POZVÁNKA NA AKCE  POZVÁNKA NA AKCE  
V ČERVEC A SRPEN: V ČERVEC A SRPEN: 

VZPOMÍNKA
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Dne 11. července 2025 si připomeneme 
4. výročí úmrtí paní 
Oldřišky Divišové
S láskou a úctou vzpomínají manžel 
Vladimír, dcera Lenka s rodinou,  
synové Roman a Marek s rodinami

Dne 23. července 2025 vzpomeneme  
15. výročí úmrtí naší milované maminky  
a babičky 
Květoslavy Souralové,
která by se letos dožila 90 let. S láskou  
na ni vzpomínají dcery s rodinami

Dne 9. srpna 2025 uplynou již dva roky, co 
nás navždy opustil můj manžel a náš otec, 
dědeček a pradědeček, pan 

Vladimír Březina
Za tichou vzpomínku děkujeme všem, 
kdo jste ho znali a měli rádi. S láskou 
vzpomínají a nikdy nezapomenou manželka 
Jana, dcera Jana a syn Vladimír s rodinami

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti
V měsíci červenci  oslaví 
významné životní jubileum:
Oldřich Šverdík
Libuše Snášelová
Lubomír Jáně
Jarmila Némethyová
Josef Sedláček
Josef Berka
Karel Komínek

V měsíci srpnu oslaví 
významné životní jubileum:
Božena Strnadová
Jan Dohnálek
Jaroslav Hubáček
Jan Steiner
Jaroslava Tylová
Miroslav Kranich
Jaroslav Jarmer
Vladimír Ston

   Dne 24. srpna 2025 uplynou 2 roky, 
kdy nás opustila paní 
Jiřina Jarmerová
Za tichou vzpomínku děkujeme všem,  
kdo jste ji znali. S úctou a láskou  
vzpomíná milující rodina

8.7.      10:00    Kniha v lázni – Markéta Pilátová /MŠ/
11.7.    18:00    Kniha v lázni – Iva Hadj Moussa /lázně/
11.7.    19:00    KHS: Czech Ensemble Baroque Quintet 
                          /zámek Bludov/
12.7.    16:00    Kniha v lázni – Miloň Čepelka /zámek Bludov/
18. - 19.7.         12. Slavnosti koupaliště /Vlčí důl/
9.8.                   Turnaj dvojic v plážovém volejbale /Vlčí důl/
15.8.                 End of Summer Fest /Vlčí důl/
23.8.    12:00    Myslivecké odpoledne /chata Vlčí důl/
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Martin Ptáček – alt, Jakub Kubín – tenor, Jiří Miroslav 
Procházka – bas a Ondřej Bernovský – cembalo.
 „Přijďte si vychutnat jedinečný koncert v prostorách  
bludovského zámku – v atmosféře, kde se snoubí krása  
hudby s kouzlem historie,“ pozval na zámek Roman  
Janků.
 Klášterní hudební slavnosti se letos konají již po  
devatenácté. Posluchači si mohou vybírat z 21 koncertů  
na zajímavých místech Jeseníků a v jejich podhůří.  
Představí se nejen špičkoví hudebníci jako je například  
Muzica Florea, cembalistka Edita Keglerová, Benda  
Quartet, Gentlemen Singers či kontratenorista Vojtěch  
Pelka, ale i talentovaní umělci, které budou zastupovat  
houslisté Josef Špaček a Matteo Hager, harfista Martin  
Sadílek nebo dechové kvinteto Alinde Quintet. 
 Festival bude pestrý i žánrově, vedle klasické hudby  
zazní třeba šansony v podání Radky Fišarové, písně  
Osvobozeného divadla zazpívá na zámku ve Velkých  
Losinách Ondřej Ruml. 
 Podrobný program s možností zakoupení vstupenek  
je na www.klasternihudebnislavnosti.cz/program-2025.  
Vstupenky jsou v prodeji i v Kulturním domě Bludov.  
Bludovští občané mají na bludovský koncert slevu  
100 korun.  

Soňa Singerová
foto: archiv pořadatele KHS
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Výjimečný koncert se uskuteční v pátek 11. července 
2025 od 19 hodin na zámku Mornstein-Zierotin  
v Bludově. Akce je součástí festivalu Klášterní hudební  
slavnosti, který každoročně přináší do regionu kvalitní  
koncerty klasické hudby v unikátních historických  
prostorách.
 Soubor Czech Ensemble Baroque Quintet uvede  
na koncertě madrigaly Alessandra Scarlattiho a Antonia  
Lottiho – skladby, které se jen zřídka objevují na  
koncertních pódiích. Především Scarlattiho madrigaly  
jsou vnímány jako skrytý klenot barokní hudby.  
Dramaturgie koncertu je proto nejen hudebně poutavá,  
ale i výjimečná.
 „Cílem festivalu je přivážet do menších měst a obcí  
to nejlepší z české i zahraniční hudební scény. Zámek  
v Bludově je pro tento intimní program ideálním místem.  
Věřím, že návštěvníci zažijí skutečně výjimečný večer,“ 
říká ředitel festivalu Roman Janků.
 Czech Ensemble Baroque Quintet tvoří pět vynika-
jících sólistů, kteří se věnují interpretaci staré hudby,  
ale i tvorbě 20. a 21. století. Soubor pravidelně vystupuje  
doma i v zahraničí a je součástí širší platformy Czech  
Ensemble Baroque, známé svými projekty v oblasti  
historicky poučené interpretace.
 Quintet vystoupí ve složení Pavla Radostová – soprán, 
Tereza Válková – mezzosoprán, umělecká vedoucí,  

KLÁŠTERNÍ HUDEBNÍ SLAVNOSTI ZAVÍTAJÍ DO BLUDOVSKÉHO ZÁMKU
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Viktor Slonek

Viktorie Krahulová

Rozálie Veškrňová

Julie Jendrišáková
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Bludovan 10

Bludovan 6/2025

UDÁLO SE

OKÉNKO TANEČNÍHO KLUBU POHODÁŘI BLUDOV – TANEČKY SE NÁM STÁLE LÍBÍ...

Dne 31.5.2025 proběhl již 4. ročník Memoriálu Evži  
Fazora – Nohejbalový turnaj trojic. Tentokrát se zúčastnilo 
12 družstev. Po téměř celodenních bojích zvítězilo  
družstvo z Litovle, stříbrní byli kluci z Rudy a na třetím 
místě se umístilo družstvo z Bohuslavic. Trojice borců 
z Bludova se tentokrát umístila na krásném 5. místě. 
Děkujeme všem zúčastněným družstvům, všem přítomným 
fanouškům a v neposlední řadě sponzorům, bez jejichž 

Věděli jste, že ve Vyškově zapsali v roce 2012 rekord  
v počtu 440 tanečníků národního tance Hanácké besedy? 
Městské kulturní zařízení oslovilo letos znovu folklorní 
soubory i v našem regionu s uspořádáním této akce  
plánované na 23. května. 
 Taneční folklorní soubor Šumperští senioři, který  
se v roce 2012 zapojil, již ukončil svoji činnost. Čtyři 
členové z tohoto souboru s pomocí dalších ochotných 
kamarádů z Tanečního klubu Pohodáři Bludov po 
čtyři neděle pilně k večeru v zahradě kulturního domu  
Hanáckou besedu nacvičili. 

MEMORIÁL EVŽI FAZORA

zahájení turnaje

vítězné družstvo z Litovle

 

 

O VYTVOŘENÍ ČESKÉHO REKORDU 
Největší věkové rozpětí osob  
tančících Hanáckou besedu 

Městské kulturní středisko Vyškov 
uspořádalo akci, v rámci které zatančilo současně na jednom místě národní tanec 
„Hanácká beseda“ celkem 354 lidí oblečených v kroji. Nejmladší účastnicí byla Zara Rose 
Moody narozená dne 2. 2. 2025, která tanec absolvovala v loktušce nesené její maminkou. 
Nejstarší tanečnicí byla paní Blanka Bělíková narozená dne 31. 12. 1936. Věkový rozdíl 
mezi účastnicemi tedy činil úctyhodných 89 let.  

  
Údaj byl do České databanky rekordů Agentury Dobrý den Pelhřimov zaregistrován dne 

23. května 2025 na náměstí T.G. Masaryka ve Vyškově.  
K vytvoření rekordu přispěly taneční soubory: 

Pantlék, Vrčka Šlapanice, Virovitice, Národopisný soubor Trnka, Hanácký spolek 
Tovačov, DNS Líšňáček Brno, TJ Sokol Líšeň, Spolek Šimon Všechovice, Národopisný 
soubor Mánes Prostějov, Hagnózek, Kulturní Sdružení Omladina Martinice, Týnečáci, 

Kojátky, Hanáci z Hulína, TJ Spartak Slavíkovice, Šumperk, Chasa Švábenice, 
Hanácké sóbor Hruška, Rychtářovská chasa, Národopisný soubor Cholinka, 

Národopisný soubor Klebetníček Vyškov. 
 

 

podpory by se memoriál konat nemohl. Konkrétně patří 
dík: Janko Jaroslav, KEDUL, Matěj Bludov, BIGMAT, 
Fast Integration, Obec Bludov, Jarmer Jaroslav, Hegedüs 
Pavel, MVDr. Vitásek a Prodejna DAN.
 V příštím roce se budeme těšit na již 5. ročník  
memoriálu. Sportu zdar.
    Za Nohejbal klub Bludov z. s.
    Evžen Fazor, předseda

 foto: archiv Nohejbal klubu Bludov
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Nažehlili rukávce hanáckého kroje, vyzkoušeli si složité 
uvázání šátku a dle organizačních pokynů z Vyškova 
se vydali reprezentovat severní Hanou.  Rekord počtu 
tanečníků sice nebyl překonán (tančilo 354 tanečníků  
v krojích), ale všichni zúčastnění měli dobrý pocit z toho, 
že mohli svým vystoupením přispět k dobré akci.
 Akce si však vysloužila jiný rekord, a to Největšího 

věkového rozpětí osob tančících Hanáckou besedu. 
Oficiální certifikát uvádí, že nejmladší a nejstarší  
účastnice dělilo  neuvěřitelných  89 let.  

Za taneční skupinu 
Marie Člupná a Josef Matýsek 

(redakčně upraveno)
foto: archiv autorů

SPOLKY A ORGANIZACE

O víkendu 10. a 11. května 2025 proběhlo v Dlouhomilově 
okresní kolo skautského Svojsíkova závodu, na kterém 
jsme rozhodně nemohli chybět. Do soutěže jsme vyslali 
rovnou dvě družiny skautů a skautek – Lišáky a Jeleny, 
které měly za úkol reprezentovat naše bludovské středisko 
a předvést, co všechno zvládnou. 
 Svojsíkův závod je skautská soutěž, ve které skauti 
a skautky poměřují své dovednosti, znalosti a schopnost 
fungovat v rámci družiny. Naší starší družině (Lišáci) 
se podařilo vybojovat krásné třetí místo, čímž si  
zajistila postup do krajského kola. Mladší družina  
(Jeleni) do dalšího kola sice nepostoupila, ale i tak  
obsadila jedenácté místo, což v konkurenci starších 
účastníků považujeme za velký úspěch. 
 Závod se skládal ze tří modulů, které musela každá 
družina absolvovat. O jejich průběhu se s námi podělil 
rádce Lišáků, bratr Ondra: „Prvním modulem bylo  
přežití, kdy jsme si na louce postavili stan, rozdělali oheň 
a uvařili na něm chutnou bramboračku. Nakonec jsme 
ohniště pečlivě zahladili, aby po nás nezůstala žádná  
stopa. Druhým modulem byly takzvané brány, kde  
každý člen družiny plnil úkoly samostatně a na čas.  
Šlo například o dopravní předpisy, vázání uzlů nebo  
disciplíny zaměřené na sebepřekonání. Všichni jsme se 
s těmito úkoly poprali skvěle. Třetím a zároveň hlavním 
modulem byl samotný závod. Běhali jsme podle mapy 
mezi stanovišti a plnili různé úkoly jako krizové situace, 
zdravověda, znalost přírody a další. Vše bylo potřeba  
zvládnout v časovém limitu. Tento modul důkladně 
prověřil nejen naše znalosti a zkušenosti, ale také týmovou 
spolupráci a schopnost správně taktizovat, abychom  
stihli co nejvíce stanovišť a vrátili se včas. I přes pár 
drobných chyb se nám závod opravdu vydařil. Po jeho 
skončení nás čekala zasloužená odměna v podobě 
výborného guláše, následoval odpočinek a dlouhé 
čekání na vyhlášení výsledků. Poté jsme sbalili stany  
a po náročném, ale skvělém víkendu se vydali domů.“ 
 Myslím, že si děti s touto výzvou poradily výborně  
a věřím, že příště se nám povede ještě lépe.

ses. Julie Konečná a br. Ondřej Ryzskowski
Junák, skautské středisko Františka Pecháčka Bludov

foto: ses. Julie Konečná

BRONZOVÉ MÍSTO A POSTUP DO KRAJSKÉHO 
KOLA VE SKAUTSKÉM SVOJSÍKOVĚ ZÁVODU
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Tento školní rok jsme jeli s dětmi na výlet do zoologické 
zahrady v Ostravě. Cesta byla sice delší, ale děti se  
v autobuse zabavily a povídaly si mezi sebou nebo hrály 
různé slovní hry. 
 Počasí se nám vydařilo, jen pár kapek na osvěžení 
spadlo. V zoo viděly děti hodně zajímavých zvířat, např. 
slony, žirafy, hrochy, krokodýly nebo lva, ale i morčata, 
pávy, vydry a papoušky. Některá zvířata, např. šimpanz  
a levhart měla zrovna mláďata, která se dětem moc  
líbila. Na oběd si daly řízek s chlebem a zeleninou  
a jako dezert měly sladkost z domova. Děti si pohrály  
i na různých hřištích v zoo, zkoušely napodobovat zvuky 
zvířat a nakonec si koupily malý suvenýr. Tento den plný 
zážitků děti ukončily odpočinkem v autobuse cestou zpět 
do školky.

Kristýna Hrubá, MŠ Bludov 
foto: archiv MŠ Bludov

VÝLET MŠ BLUDOV DO ZOOLOGICKÉ ZAHRADY V OSTRAVĚ

ZŠ BLUDOV

Poděkování za společnou cestu
Po osmnácti letech končím své působení ve funkci  
ředitelky Základní školy v Bludově. Je téměř nemožné 
shrnout do několika vět vše, co mi toto dlouhé a intenzivní 
období přineslo – kolik lidí jsem měla možnost potkat,  
s kolika spolupracovat a jak moc mě práce pro školu  
obohatila.
 Byla to dlouhá cesta plná změn, výzev, hledání  
i rozhodování. Především to však byla cesta spolupráce  
s výjimečnými lidmi – s kolegy a kolegyněmi, kteří do 
školy vnášeli nejen odbornost, ale i srdce, lidskost a ochotu 
dělat věci nad rámec povinností. Sdíleli jsme zkušenosti, 
učili se navzájem a společně rostli.
 Za každým výsledkem, úspěchem i každodenním  
chodem školy stáli konkrétní lidé. Tým, který byl  
ochoten hledat nové cesty, naslouchat si a spojit síly pro 
dobrou věc. Díky této spolupráci mohla škola nabídnout 
žákům kvalitní výuku, individuální přístup i celou řadu 
mimoškolních aktivit. Dařilo se rozšiřovat vybavení  
školy, budovat nové tradice – například oslavy výročí 
školy nebo dojemné loučení s deváťáky, které se staly  
pevnou součástí školního života.
 Chtěla bych poděkovat všem, kteří byli na této cestě 
se mnou. Pedagogickým pracovníkům, provozním 
zaměstnancům i pracovnicím školní kuchyně. Děkuji  
za důvěru, slova podpory i konstruktivní kritiku – to vše  
nás i mě posouvalo dál. Děkuji za roky, které mě  
formovaly profesně i lidsky. A především děkuji za 
možnost být součástí něčeho, co má hluboký smysl.
 Ačkoliv funkci ředitelky předávám dál, chci škole 
zůstat blízko – třeba jako učitelka, nebo třeba i jiným 
způsobem.
 Odcházím s vděčností, pokorou a vírou, že naše  
škola zůstane místem, kam děti chodí rády a kde lidé  
pracují s radostí a ve své práci nacházejí hlubší význam.

Ilona Křivohlávková

Přírodovědné soutěže na ZŠ Bludov
Žáci Základní školy Bludov se i v letošním školním roce 
aktivně zapojují do celé řady přírodovědných soutěží, ve 
kterých nejenže získávají nové poznatky a dovednosti, 
ale také slaví významné úspěchy. Tradičními kláními, do 
nichž se žáci pravidelně zapojují, jsou zeměpisná a bio-
logická olympiáda, a to jak ve školních, tak i v okresních 
kolech. 
 Tato soutěžní klání rozvíjejí nejen teoretické  
znalosti, ale i schopnosti práce s mapou, orientaci  
v terénu, pozorování přírody a řešení praktických úkolů. 
Kromě olympiád se žáci naší školy zapojují také do  
specializovaných přírodovědných soutěží. Jednou z nich  
je Rybářská olympiáda, která přibližuje dětem svět 
rybářství, vodních ekosystémů a ochrany přírody. 
 Další významnou soutěží je Mladý chemik, kde si 
žáci prověřují své znalosti z chemie, schopnost logického 
uvažování a základy laboratorní práce. V této soutěži naši 
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Běh po fáborkách ke Dni dětí – dobrodružství  
i zábava pro celý 1. stupeň!
V pátek 30. května jsme na prvním stupni Den dětí oslavili 
již tradičním během po fáborkách. Ani lehký deštík nás  
neodradil – děti byly nadšené a akce se skvěle vydařila!
 Běhu se zúčastnilo 155 žáků rozdělených do  
39 družstev. Soutěžila čtyřčlenná družstva složená  
ze žáků napříč třídami, takže nešlo jen o běh, ale  
i o spolupráci a vzájemnou pomoc. Na trase dlouhé necelé 
3,3 kilometry musely děti najít osm ukrytých písmen  
a složit z nich slovo. Některé týmy se musely pořádně 
zamyslet, jiné ho vyluštily opravdu bleskově! Všechna 
družstva našla správné řešení („dovolená“) a doběhla  
do cíle! Ta nejrychlejší to zvládla v čase pod 33 minut.  
O pořadí na šestém až desátém místě rozhodovaly sekundy 
třiatřicáté minuty. Nejrychlejší družstvo zvládlo trať  
i s vyluštěním slova za pouhých 26 minut a 18 sekund!
 Týmy, které obsadily prvních deset míst, získaly  
sladkou odměnu. V těchto deseti týmech se objevili  
zástupci z každé třídy. První tři místa navíc obdržela 
věcnou cenu a diplom. Umístění žáků na prvních pěti 
místech spolu s časy doběhu najdete v tabulce.

Celou akci provázela dobrá nálada, týmový duch  
a fair play, tak, jak si to na Den dětí přejeme. Všem 
soutěžícím děkujeme za účast a výhercům gratulujeme!  
A teď už nezbývá než popřát všem dětem krásné, pohodové 
a zážitky nabité letní prázdniny plné radosti a smíchu!

  Blanka Pavelková, 
učitelé a asistenti pedagoga 1. stupně

Pořadí Družstva Čas doběhu

1. Terezie Večeřová V. A, Nikola Mazáková III. A, 
Ester Martináková II. A, Rudolf Mösner II. A

26:18

2. Adelle Petříková IV. B, Tereza Boráňová III. B, 
Jakub Chlubna II. B, František Matějček I. A

28:41

3. Elizabeth Králová V. A, Denisa Pazourová IV. A, 
Eduard Král II. A, Ondřej Pazour I. A

30:33

4. Michal Kouřil IV. A, Dalibor Hladil III. A,  
Damián Kolčava II. A, Antonín Fojt I. A

31:05

5. Amálie Turková V. A, Tymur Yatsyna IV. A,  
Ivana Morávková III. A, Šimon Hájek II. A

31:24

mladí chemici pravidelně ukazují, že věda může být nejen 
zajímavá, ale i zábavná. Dále se žáci zúčastnili ekologicky 
zaměřené soutěže Zlatý list, která probíhá v týmovém  
duchu. Soutěžící prokazují své znalosti o přírodě, ekologii 
i praktické dovednosti v péči o životní prostředí. Týmová 
práce, ekologické myšlení a nadšení pro přírodu zde hrají 
hlavní roli. 
 Zcela výjimečných výsledků dosáhli naši žáci  
v soutěži Mladý zahrádkář, kterou každoročně pořádá 
Český zahrádkářský svaz. V kategorii mladších žáků  
si vítězství odnesl František Hladil, zatímco Stanislav  
Jurajda obsadil krásné třetí místo. Oběma chlapcům  
gratulujeme a Františkovi přejeme hodně štěstí v celostát-
ním kole v Brně. Úspěchy žáků ZŠ Bludov jsou výsledkem 
jejich píle, zvídavosti a také podpory ze strany pedagogů, 
kteří je k poznávání přírody vedou s nadšením a trpělivostí. 
Všem účastníkům soutěží děkujeme za reprezentaci školy  
a těšíme se na další vědecká dobrodružství.
     Vojtěch Kočí
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Bronz pro žáky 1. stupně v orientačním běhu!
Okresní kolo Přeboru škol v orientačním běhu pro okres 
Šumperk se ve školním roce 2024/2025 běží jako dvou-
kolový závod, složený z podzimního a jarního kola.  
Získané body v soutěži škol se za obě kola sčítají.
 Podzimní kolo proběhlo 5. října 2024 v Šumperku při 
Střední škole řemesel v tamním lesoparku. Zúčastnili se 
ho pouze někteří žáci z druhého stupně, kteří rádi běhají 
a nebojí se zkusit něco nového. Účast na jarním kole 
již podpořili také žáci z prvního stupně. Závod pořádal 
Klub vytrvalostních sportů Šumperk a konal se ve středu  
14. května 2025. Centrem závodu byla zahrada Základní 
školy Šumperk, 8. května. Běhalo se v blízkém okolí  
školy – v prostoru sídliště 8. května a přilehlé vilové 
zástavby. Soutěžilo se v několika kategoriích rozdělených 
podle pohlaví a roku narození.
 Pro mladší žáky šlo o první zkušenost se skutečným 
závodem, přesto se nezalekli a dosáhli skvělých výsledků. 
Ještě než se vydali na soutěžní trať, měli možnost si 
orientační běh vyzkoušet nanečisto v rámci tréninku v naší 
obci v odpoledních hodinách. V rámci přípravy si osvojili 
základy práce s mapou a buzolou, naučili se vyhledávat 
kontrolní stanoviště a zorientovat se v neznámém terénu. 
Tato praktická příprava se ukázala jako velmi přínosná – 
děti šly do závodu s jistotou a nadšením.
 Orientační běh si mezi žáky rychle získal oblibu.  
Spojení pohybu v přírodě, logického myšlení  
a týmové podpory dělá z této disciplíny zábavnou  
a zároveň náročnou aktivitu. I ti, kteří původně váhali,  
si nakonec závodění v terénu pochvalovali.
 A výsledek? Na jarním okresním kole jsme byli  
školou s největším počtem soutěžících. A i když jsme  
nebyli zastoupeni ve všech soutěžních kategoriích, naši 
žáci tvořili silný tým. Nadšení, chuť závodit a týmový duch 
byly cítit po celou dobu akce. V soutěži škol žáci 2. stupně 
nakonec obsadili krásnou pátou příčku a žáci 1. stupně 
dokonce vybojovali skvělé 3. místo! Těchto výborných 
týmových výsledků jsme dosáhli také díky skvělým  

individuálním výkonům některých žáků. V kategorii  
dívek 1. až 3. ročníku obsadila stříbrnou příčku 
žákyně třídy III. A Viktorie Blanka Sündermannová  
a v kategorii dívek 4. až 5. ročníku pak bronzovou příčku 
získala Ludmila Švestáková, žákyně V. A. Mezi dívkami 
6. až 7. ročníku si nejlépe vedla Aneta Makešová ze  
VII. A, která skončila čtvrtá. Naši chlapci na předních 
příčkách sice neuspěli, ale i tak si vedli skvěle a svými 
výkony přispěli k celkovému bodovému hodnocení.
 Po skončení závodu žákyně 1. stupně nechtěly zpět  
do školy jet autobusem, a proto se v doprovodu paní 

učitelky vydaly domů pěšky 
přes Bludoveček.
 Děkujeme všem zúčast-
něným za skvělou reprezen-
taci školy a držíme palce 
těm, kteří nás budou již brzy 
reprezentovat na krajském 
finále v Prostějově!

  Blanka Pavelková,  
Eliška Várošová
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Úsměv je vizitka zdraví
V dubnu se žáci prvního stupně naší školy zúčastnili 
poutavé a poučné besedy o zdravých zubech, kterou vedla 
paní zubařka MUDr. Hana Kupková. Cílem setkání bylo 
připomenout důležitost správné péče o chrup a motivovat 
děti k dobrým návykům v oblasti dentální hygieny.
 Paní doktorka nám nejprve vysvětlila, jak je lidský 
chrup složen, co způsobuje zubní kaz a jakou roli hrají 
bakterie a cukry v dutině ústní. Poté nám ukázala správnou 
techniku čištění zubů a upozornila nás na časté chyby, 
kterých se lidé dopouštějí – například příliš tvrdý či příliš 
velký kartáček, krátká doba čištění nebo vynechávání 
mezizubních prostor.
 Zajímavou částí besedy byly i otázky od žáků. Ptali 
se na rovnátka, bělení zubů nebo na to, jak často  
bychom měli chodit na preventivní prohlídky. Paní zubařka 
odpovídala ochotně a s úsměvem. Dokonce přinesla  
i názorné pomůcky, které všem pomohly lépe si  
zapamatovat, jak se o zuby správně starat. Závěr besedy 
patřil záludným otázkám paní doktorky, jež pohotoví žáci 
s přehledem dokázali odpovědět. Za to si od ní vysloužili 
malý dáreček.
 Žáci si uvědomili, jak je pro jejich zdraví důležité 
správně dbát o svůj chrup a odnesli si spoustu nových 
poznatků.
 Děkujeme paní zubařce za milé a přínosné setkání! 
Věříme, že po této besedě bude mít naše škola o něco více 
zářivých úsměvů.
     Blanka Pavelková

Krajské finále Přeboru škol v orientačním  
běhu – zážitek i úspěchy!
Ve středu 28. května 2025 se osmnáct nejlepších žáků naší 
školy, kteří uspěli v okresním kole, vydalo reprezentovat 
školu do krajského kola Přeboru škol v orientačním běhu, 
které se konalo v Prostějově. Soutěžilo se v přilehlém 
okolí místního aquaparku. Běželo se v krásném prostředí 
městského parku a přilehlého sídliště, kde se účastníci 
museli pomocí mapy a buzoly orientovat v neznámém 
terénu. Při tom bylo důležité nevynechat žádnou kontrolu 
na trati a co nejrychleji doběhnout do cíle.
 I když v řadách našich žáků nemáme žádného  
sportovce, který by se orientačnímu běhu věnoval i ve 
svém volném čase, dosáhli jsme skvělých výsledků!  
V silné konkurenci škol z celého Olomouckého kraje se 
náš 1. stupeň umístil na vynikajícím 4. místě z 15 škol,  
zatímco žáci 2. stupně obsadili krásné 10. místo  
z celkových 25 škol. O velké drama se postarala žákyně 
pátého ročníku ve své kategorii D5 Lenka Grmelová, 
které utekla bronzová medaile jen o 31 sekund – i tak ale 
předvedla skvělý výkon a ukázala, že máme v orientačním 
běhu nadějné talenty!
 Po soutěžním dopoledni následovalo zasloužené 
osvěžení a dovádění v aquaparku, které udělalo radost 
snad všem účastníkům. I když sluníčko na nás nevykouklo 
a teplota vody byla jen kolem 15 °C, dětem to nevadilo – 
koupání a všech atrakcí si dosyta užily. Celý den jsme 
prožili naplno – plni zážitků, sportovního nadšení a dobré 
nálady.
 Těší nás, že orientační běh u dětí vzbuzuje zájem. 
Možná právě díky této akci se někdo rozhodne věnovat 
tomuto sportu i ve svém volném čase. Už teď se těšíme  
na další sportovní výzvy!
     Blanka Pavelková
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Přijímací řízení pro žáky 9. ročníků – 2024/2025
Přijímací řízení na střední školy a odborná učiliště  
probíhalo v letošním školním roce podle obvyklých  
kritérií – 1. kolo 11. a 14. dubna 2025. Žáci z Ukrajiny 
měli i letos možnost požádat o prominutí jednotné zkoušky 
z českého jazyka. Zadání zkoušky z matematiky mohli 
zpracovat v ukrajinštině. Letos z naší školy ale žádný žák 
z Ukrajiny na SŠ s maturitou neodcházel.
 Studenti s PO (podpůrným opatřením) si žádali  
o navýšení časové dotace na vypracování zadaných testů 
(PO 2 – 25 % času navíc, PO 3 – 50 % času navíc).
 Přihlášky si žáci podávali na tři školy (pět škol  
v případě oborů s talentovou zkouškou) a pořadím  
škol na přihláškách dávali najevo, kterou školu 
upřednostňují. Většina žáků zvolila podání přihlášky  
formou elektronické přihlášky (DIPSY – přihlášení přes 
elektronickou identitu).  
 Konečné přijetí bylo žákům oznámeno 15. května. 
Většina žáků (z devátých tříd odchází 57 dětí) naší školy 
se dostala na školu, kterou preferovala, šest žáků se  
dostalo na školu uvedenou na druhém místě, pět žáků 
pak na školu na třetím místě. Dva žáci si museli podat 
přihlášky do druhého kola přijímacího řízení (termín 
pro podání přihlášky – 20. – 26. 5. 2025) a jeden žák se 
vzdal přijetí a také si podával novou přihlášku. Konečný 
výsledek se všichni tři dozví 24. června.
Z osmého ročníku odchází na OU jeden žák.
Na nižší gymnázium se hlásili tři žáci, jeden byl přijat.

Škola Počet

Gymnázium Šumperk 1+1 nižší gym.

VOŠ a SPŠ Šumperk 11

VOŠ a SŠA Zábřeh 2

Střední škola řemesel Šumperk 11+1 z 8. roč.

OA Šumperk 8

SOŠ Šumperk 9

SZŠ a VOŠ zdravotnická Šumperk 2

SŠ sociální péče a služeb Zábřeh 6

SPŠ elektrotechniky a informatiky Mohelnice 1

Moravská SŠ Olomouc 1

Zahradnická a technická škola Litomyšl 1

SŠ polytechnická Olomouc 1

Žáci přijatí ke studiu na SŠ a SOU  - 2024/2025

 Martina Hrdinová

V tabulce nejsou zaneseni žáci čekající na výsledky 2. kola přijímacího řízení.

V tabulce nejsou zaneseni žáci čekající na výsledky 2. kola přijímacího řízení.

ročník obor  počet chlapci dívky
IX. A studijní 19 8 11
IX. A učební 9 6 3
IX. B studijní 20 9 11
IX. B učební 6 3 3

celkem 39 + 15 17 + 9 22 + 6

Vyhlášení vítězů soutěže „Lovci perel“
Soutěž „Lovci perel“ jsme pořádali ve spolupráci s místní 
knihovnou a probíhala od října do května tohoto školního 
roku. Cílem soutěže byla motivace a podpora čtení.  
Zapojit se mohli žáci napříč všemi ročníky. Čas uplynul 
rychle a my jsme se ve čtvrtek 12. 6. sešli v knihovně, 
abychom vyhlásili výsledky této soutěže. 
 Do čtenářského dobrodružství se zapojilo 27 žáků, 
kteří dohromady přečetli 163 knížek! Všem těmto 
čtenářům patří velký obdiv, protože se rozhodli vyměnit –  
alespoň na chvíli – obrazovky telefonů, tabletů a počítačů  
za příběhy na stránkách knih. Víme, že v dnešní době není 
vždy snadné těmto lákadlům odolat, a o to víc si vážíme 
každé přečtené stránky.
 Vůbec nezáleželo na tom, jestli někdo zvládl jednu 
knížku, nebo dvacet – důležité je, že si každý odnesl 
něco pro sebe: radost, smích, napětí nebo třeba podnět  
k zamyšlení. A pokud se letos někomu nepodařilo přečíst 
tolik, kolik si přál, vůbec nic se neděje. Nové příběhy na 
ně čekají každý den – stačí jen sáhnout po knize.
 Na závěr jsme ocenili nejúspěšnější „lovce perel“  
z každého ročníku – tedy ty, kteří nasbírali nejvíce  
perel. Ani ostatní ale nepřišli zkrátka, připravené byly 
odměny pro všechny, kteří se do soutěže zapojili.
Zde jsou ocenění naši nejúspěšnější čtenáři 
v postupném pořadí 1. – 3. místo:
1. ročník – Filip Koza, Aneta Fryzelková, 
     Kamila Mazáková
2. ročník – Johann Felix Barbeau
3. ročník – Eliška Maturová, Liliana Kubíčková, 
     Alexandr Spěváček
4. ročník – Denisa Pazourová, Jonas Gaël Barbeau,   
       Kristýna Tichá
5. ročník – Jana Kubíčková, Zuzana Sadilová
6. ročník – Tereza Píšková
7. ročník – Mikuláš Kropáč, Nikol Tomanová, 
     Ema Kristýnková, Kateřina Kubíčková
9. ročník – Zuzana Nedomová, Eleni Honemannová

Děkujeme všem čtenářům za jejich nadšení a chuť číst!
 Děkujeme také obci Bludov, vedení naší školy  
a těšíme se, že se zase někdy příště společně ponoříme  
do stránek knih…
    Kateřina Holzmannová, 

Stanislava Holinková
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Děti vařily jako profesionálové!
V průběhu května jsme si mohli ve škole zahrát na  
opravdové kuchaře. Naše škola se totiž zapojila do  
inspirativní kulinářské soutěže „Staň se šéfkuchařem 
školní jídelny“, kterou pořádala organizace MAS Horní 
Pomoraví. Úkolem soutěžících bylo vymyslet a uvařit 
originální jídlo, které by se mohlo vařit ve školních  
jídelnách a na jehož přípravu bude použito co nejvíce 
surovin od lokálních producentů.
 Děti budou ve školní kuchyňce připravovat jídlo. 
Celý proces buď natočí na video, nebo zdokumentují 
formou fotoreportáže. Výsledný záznam následně zašlou 
organizátorům. Vítěz soutěže bude mít prostor pro vlastní 
cooking show na festivalu Vidle Vidlička FEST, který  
se uskuteční 26. července 2025 v Šumperku na Třemešku 
a současně možnost vyzkoušet si společné vaření s Chili 
Ta Thuy, známou kuchařkou, food blogerkou a finalistkou 
pořadu Master Chef Česko 2020.
 Na základě losování byly ze zájemců vytvořeny dva 
pětičlenné týmy, které vařily pod dohledem pedagogů. 
První tým, složený ze žákyň sedmého ročníku, se pustil 
rovnou do vyšší gastronomie a připravil vepřovou  
panenku, pečené česnekové brambory a pepřovou  
omáčku. Děvčata se s nadšením pustila do přípravy 
pokrmu a do dvou hodin už se z cvičné kuchyňky linula 
neodolatelná vůně. I když příprava nebyla příliš složitá, 
výsledek byl pro všechny doslova gurmánský zážitek.
 Druhou skupinu utvořily děti z druhých tříd. Ty vsadily 

na zdravou výživu a pustily se do přípravy zeleninového 
salátu s kuřecím masem, lehkým dresingem a křupavým 
toustem. Krájelo se, míchalo, restovalo, dochucovalo  
a během hodiny už všichni seděli u stolu s plným talířem. 
Všichni byli mile překvapeni, jak takové jednoduché  
a zdravé jídlo může skvěle chutnat.
 Oba týmy přípravu pokrmů řádně zdokumentovaly  
a ve formě krátké videoreportáže, spolu s receptem  
a popisem, zaslaly organizátorům soutěže. Všechny děti 
vařily s radostí, nasazením a chutí učit se novému. Bylo 
vidět, že si přípravu užily a zároveň si odnesly nové 
dovednosti a zkušenosti. Na vyhlášení vítězů si sice ještě  
musíme počkat, ale děti mají už teď jasno: „Vyhráli jsme 
všichni, protože zážitek a radost z vaření zůstává tím 
největším vítězstvím!“
 A kdoví, třeba se některého z pokrmů dočkáme  
i ve školní jídelně… 

Hana Tomanová



Den s domácími mazlíčky ve IV. B
Přírodovědu máme s dětmi ve čtvrté třídě jen jednou  
za týden, přesto jsme si našli čas, abychom si oživili  
(a to doslova) kapitolu „Zvířata v okolí lidských obydlí“ 
praktickou ukázkou.
 Domluvili jsme se a děti si přinesly různé domácí 
mazlíčky na ukázku. Pěkně jsme se jimi pokochali, 
některá zvířátka se nechala také pohladit. Byl to pro 
všechny balzám na duši. Na návštěvu k nám zavítala  
andulka, morčátka, křeček, zakrslý králíček...
 Celá tato akce ale byla spojena s předem připravenou 
třídou, ve které všichni žáci věděli, jak se mají chovat,  
že zvířátka nebudeme zbytečně stresovat křikem, hlukem, 
prudkými pohyby. Dbali jsme na naši bezpečnost  
a spokojenost. Přímo v hodině přírodovědy proběhla 
prezentace živého zvířátka a jejich majitelé nám  
povykládali, jak se o mazlíčka starají, co všechno jí,  
pije, jakou péči mu doma věnují. Dozvěděli jsme se také 
různé zajímavosti a veselé historky. Všechna zvířátka 
byla v přepravkách, aby se cítila v bezpečí a u některých  
jsme zajistili také dřívější odvoz ze školy, aby měla svůj 
klid a domácí pohodu. Překvapením pro děti bylo velmi 
rychlé setkání s pejskem Theodorem, který zde měl pouze 
pětiminutový „vstup“.
 Zvířátka jsme přímo ve škole nefotili, ale jejich  
majitelé dodali fotky z rodinného zázemí, a tak se můžete 
nyní pokochat také vy, čtenáři.
 Děkujeme všem rodinným příslušníkům za vstřícnost  
a spolupráci při této akci.
     Kateřina Verebelyová

foto:archiv ZŠ Bludov

Do Lesního baru za dobrodružstvím
V pátek 13. června jsme se s třetím ročníkem vydali  
na výlet, na který jsme se dlouho těšili. Naším cílem byl 
Lesní bar v Horní Lipové – kouzelném místě uprostřed 
přírody v Rychlebských horách v podhůří Jeseníků.
 Ráno jsme nasedli do vlaku, který nás zavezl do Horní 
Lipové. Po příjezdu jsme vyrazili na pěší túru lesem. 
Byla to příjemná procházka, během které jsme si užívali 
čerstvý vzduch, zpěv ptáků a krásnou přírodu kolem sebe.  
Cestou jsme míjeli veselé lavičky a obdivovali vyřezávané 
dřevěné sochy. Viděli jsme třeba zajíce či legračního 
šiškožrouta, kterého jsme museli nakrmit, a tak nám cesta 
rychle ubíhala.
 Když jsme dorazili k Lesnímu baru, už jsme se těšili 
na občerstvení. Každý si vybral něco dobrého – limonádu, 
pitíčko nebo nějakou sladkost. Lesní bar je zajímavý tím, 
že v něm není obsluha – každý si vezme, na co má chuť, 
a peníze nechá v kasičce. Vše funguje na důvěře. Největší 
radost jsme ale měli z možnosti opékání. Oheň krásně hřál 
a opékání nás moc bavilo – byla to skvělá odměna po túře.
Po odpočinku jsme se vydali stejnou trasou zpět k vlaku  
a vrátili se domů. Počasí nám přálo a nálada byla výborná.

 Blanka Pavelková, Kateřina Holzmannová
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V měsíci květnu jsme podnikli vycházku k Juřinově 
studánce. V registru studánek ČR má číslo 806. Tato lesní 
studánka, jak jistě všichni Bludováci znají, je v údolí 
pod rozhlednou na Háji. Studánka bývala vždy nevhodně  
upravená a nelze z ní nabrat vodu. Letos, po loňských 
podzimních přívalových deštích, je však v dezolátním  
stavu. Společně jsme trochu upravili přístup ke studánce 
i její nejbližší okolí. Cestou zpět jsme šli přes Kostelíček, 
kde jsme si opekli buřtíky.
 Vydali jsme se také na „velký“ výlet na moravsko-
slezské pomezí. První zastavení bylo v Leskovci nad 
Moravicí u vodního díla Slezská Harta. Je to nejmladší 
přehradní nádrž v ČR postavená v letech 1987–1997. 
Velkokapacitní elektrolodí HARTA jsme se projeli po její 
hladině. Vyhlídka na okolní vyhaslé sopky i zasněženou 
Velkou kotlinu a Praděd byla moc pěkná. Ale jako  
turisté jsme museli také na vycházku. Příjemnou lipovou 
alejí se zajímavou křížovou cestou jsme se vydali  
k bílému kostelu Panny Marie Pomocné, který jsme viděli 
už při ranní cestě k Bruntálu. Po obědě jsme navštívili  
ještě bruntálský zámek. Původní gotický hrad  
u městských hradeb přestavěli Bruntálští z Vrbna na 
renesanční zámek originálního tvaru kruhové výseče  
s patrovými arkádami na nádvoří. Od 18. století byl  
zámek v držení řádu Německých rytířů. Významným 
posledním velmistrem řádu byl arcivévoda Evžen  
Habsburský, osvícený filantrop a mecenáš, za jehož 
působení nastal zlatý věk. Vznikala školská zařízení, 
nemocnice i horské chaty. Na přelomu 19. a 20. století 
řídil Evžen Habsburský také obnovu hradu Bouzova. 
 Před odjezdem z Bruntálu jsme se prošli ještě  
pěkným zámeckým parkem a navštívili zámeckou cukrárnu. 
Počasí nám jako obvykle přálo. Slunečné počasí přispělo 
k úspěšnému výletu.      

Jana Holinková
foto: archiv Blutu

BLUDOVŠTÍ TURISTÉ
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